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Jegyzőkönyv 
 
Készült Fonó Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. január 19-én 
tartott képviselő-testületi üléséről.  
 
Jelen vannak: Nyerges Péter-polgármester 
                       Szabóné Nagy Veronika-alpolgármester 
                       Huber Zoltán 
                       Pál József Ernőné-képviselők 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 
- Nyerges Péter-polgármester köszönti a testületi tagokat, megállapítja, hogy 
a testület határozatképes, mivel 5 fő közül 4 fő jelen van. Ismerteti a 
napirendi pontokat és megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat 
nincs, a testület az alábbi napirendet tárgyalja.  
 
Napirendek:   
  

1. Az önkormányzat ivóvízdíj felülvizsgálata 
    Előadó: Nyerges Péter-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 

 
2. Szociális rendelet áttekintése – tűzifa támogatás miatt 

Előadó: Nyerges Péter-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 

3. Egyéb tájékoztatások az elmúlt ülés óta történtekről 
Előadó: Nyerges Péter-polgármester  
 

4. Szociális ügyek- zárt ülésen 
Előadó: Nyerges Péter-polgármester  

 
Napirendek tárgyalása:  
 

1. Az önkormányzat ivóvízdíj felülvizsgálata 
    Előadó: Nyerges Péter-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 

 
a) 2012. évi vízdíjról:  
 

- Nyerges Péter-polgármester: a körjegyző tájékoztatta arról, hogy sajnos az 
ivóvízdíj megállapítására vonatkozó jogszabály december 31-én jelent 
meg, az önkormányzat pedig már december közepén elfogadta a 2012. évi 
vízdíjat. Ez a díj több lett, mint a törvény alapján elfogadható díj. Az idén 
már díjat nem lehet módosítani, várjuk a szakmai tájékoztatót, addig 
javasoljuk a határozat tervezet elfogadását.  

 
- Huber Zoltán: a szolgáltató mondta azt, hogy két évig ez lesz a díj, ők 

kérték az emelést tavaly.  
  
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  
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1/2012.(I.19.) Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Somogyvíz Kft. vízdíj 
megállapítására vonatkozó 2012. január 6-án kelt kérelmére az alábbiakban 
tájékoztatja:  
 
1. Az önkormányzat által a  2011. évben kihirdetett vízdíj rendeletét nem tudja 
módosítani a 2011. évi CCIX. törvény 76. §. (1) bekezdés b) pontjában 
meghatározottak szerint, mivel ezen törvény 65. §. (1) bekezdése alapján az 
önkormányzatnak 2012. évben már nincs vízdíj megállapítására, 
módosítására, csökkentésére joga, ez a Hivatal (Magyar Energia Hivatal) 
feladata a továbbiakban.  
 
2. Az önkormányzat a 17/2011.(XII.14.) önkormányzati rendeletében 2012. 
évre a fenti törvényi hivatkozásnál magasabb %-ban növelte meg a vízdíjat a 
524 Ft nettó ár helyett (bruttó: 665 Ft), 580 Ft nettó (bruttó: 737 Ft) árban 
állapította meg. A tavalyi bruttó 638,75 Ft-tal szemben (nettó: 511 Ft).    
 
3. A törvényi anomáliák miatt sajnos a fenti vízdíjat nem tudja az 
önkormányzat rendeletileg módosítani, de elismeri az önkormányzat, hogy a 
4,2%-os emelés összege 524 Ft + áfa összeg lehetne.  
 
4. Amint törvényi lehetősége lesz az önkormányzatnak a fentiek korrigálására, 
akkor azt meg fogja tenni.  
 
5. A  fenti törvény  -  az önkormányzati rendelet módosításától függetlenül -  a  
76. §. (1) bekezdés b) pontja azt írja elő a szolgáltatónak, hogy a 2011. 
december 31-i hatályos külön miniszteri rendeletben rá vonatkozó díjat 
alkalmazhatja, illetve ettől eltérően legfeljebb 4,2%-kal megemelt díjat 
alkalmazhat.  Kérjük a szolgáltatót a törvényben előírtak megfelelő 
alkalmazására.  
 
6. Kéri a polgármestert a testület, hogy az üzemeltetőt tájékoztassa a 
döntésről.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
 

b) értéknövelő felújításokról 
 

- Nyerges Péter – polgármester elmondja, hogy megkapták a számlákat 
decemberben, és megkifogásolták őket azonnal, mivel nem volt egyeztetve 
az önkormányzattal, ahogy azt már korábban is kérték, a számlákat most 
visszaküldték, mert állítólag ott volt a vízgépész.  

 
- Huber Zoltán-  elmondja, hogy  évvégén történt meg a  felújítása a 

vegyszeradagolónak, fővízmérőnél egy új kerül ennyibe. Vegyszeradagolót 
felújították, de a vízmérő még nem került beszerelésre. Vegyszeradagoló 
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fel lett újítva kb. 30 méter cső lett kicserélve. Óra pedig a raktárba van a 
cégnél.  Várhatóan a tavaszi szemle előtt lesz beszerelve. 

 
-  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: a számlákhoz legalább szükség lenne 

az  állományba vételi bizonylatokra. Továbbá ha felújítás történt, akkor 
az anyag kerüljön beszerzésre, ez az önkormányzat vagyonába kerül.  

 
-  Nyerges Péter-polgármester: javasolja, hogy a hívják fel az üzemeltető 

figyelmét, hogy a felújításokkor jelezzenek a polgármester részére, 
továbbá kerüljön beszerelésre az óra, és a beszerzett eszközökről küldjék 
meg a bizonylatokat, akkor tudja csak kifizetni az önkormányzat ezen 
felújításokat 164.900,-Ftot.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  
 
2/2012. (I.19.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Somogyvíz Kft. üzemeltető által 
megküldött SV11/0523 számú számlában szereplő  164.900,-Ft értéknövelő 
felújítási munkákat az alábbiak szerint fogadja el:  

- kéri az üzemeltetőt, hogy a beszerelt eszközökre vonatkozóan az 
állományba vételi – vagy  beszerzési - bizonylatot megküldeni 
szíveskedjen, továbbá a vízmérő cserére vonatkozóan jelezze, ha az 
beszerelésre kerül, mivel tudomásunk szerint ez még nem történt meg.  

 
Kéri a polgármestert a testület, hogy értesítse az üzemeltetőt a döntésről és 
tájékoztassa arról, hogy a fentiek pótlása után egyenlíti ki a számlát.  
 
Továbbá kéri ismételten az üzemeltetőt, hogy a jövőben a hasonló értéknövelő 
felújításokról, beszerzésekkor, javításkor tájékoztassa a polgármestert, aki 
igazolni tudja ezen felújításokat.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  

 
2. Szociális rendelet áttekintése – tűzifa támogatás miatt 

Előadó: Nyerges Péter-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 

- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy a megigényelt fára 
megérkezett az állami támogatás decemberben, 40 m3 fát  lehet 
vásárolni, amelyhez  2000 Ft/m3 + áfa + szállítási költséget kell fizetni, 
ez a Sefagnál 1500 + áfa /m3.  (178 e Ft a saját erő). Május 31-ig kell 
elszámolni erről, úgy, hogy  április 30-ig kell kiosztani. Szállítást 
mással is  meg lehetne oldani. Az lenne legjobb, ha ott leraknák, 
akiknek adjunk. Az elosztás módjára az alábbi megoldást javasoljuk, 
az első kör alanyi jogon lenne jogosult, ezzel a faállomány felét már ki 
lehetne osztani, a másik körnek kérelmet kellene beadni legkésőbb 
február 15-ig, hogy minél előbb lehessen dönteni a támogatás 
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elosztásáról. Minden ingatlan csak maximum 1 m3 fát kaphatna, ezzel 
40 ingatlant lehetne támogatni. Kérelemhez kell a  jövedelem igazolást. 
A beérkezett igények alapján rangsorolva lesznek. Március első 
hetében lehetne szállítani akár .  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző az alanyi körről már lehet dönteni, 

itt is meg kell nézni, hogy egy ingatlanban hiába van több jogosult, 
csak egy jogosultsági kategória alapján kaphat fát, ingatlanonként 
max. 1 m3-t. A nyilvántartás a hivatal rendelkezésére áll. Itt kellene 
meghatározni, hogy ki mikor jogosult, ez lenne a januárban jogosultak 
köre. A jogvesztő határidő azért kell, mert csak a beérkezett 
kérelmeknek megfelelően tudja a testület, hogy mennyi fa van még, 
amit el tud osztani, ezért van a rendeletben, hogy ha elfogy a 
faállomány, akkor a kérelmet elutasításra kerülnek.   

 
- A rendeletben még módosításra kerül a lakásfenntartási támogatás, 

azt januártól a jegyző állapítja meg, a helyi lakásfenntartási támogatás 
megszűnt. A lakásfenntartási támogatásnál is elő lehet írni a 
lakókörnyezet vizsgálatát, amely már az aktív korú ellátásoknál is 
bevezetésre került, amely most pontosításra kerül.  

 
- Továbbá lehetne szabályozni azt, hogy az ellátásoknál a védelembe vett 

gyermek szülője az ellátás bizonyos százalékát természetben lehetne 
megállapítani, Fonóban ez talán 1 családot érintene, nem jellemző.  

 
- Az idősek klubjával kapcsolatban elmondja, hogy a költségvetést itt át 

kellene tekinteni, mivel nincs a házi segítségnyújtási normatíva 
teljesen kihasználva, mivel kevés a gondozottak száma, ezt kellene 
növelni a törvényi lehetőségeknek megfelelően. Továbbá az 
ebédszállítást is át kellene gondolni, hogy közelebbről lehetne 
szállítani, esetleg Batéból.  

 
- Pál Józsefné:  már két hete külön megy a két falugondnoki kocsi az 

ebédért, nem felváltva, ez is többe kerül.  
 

-  Nyerges Péter-polgármester: Az étkezéssel kapcsolatban Nagyberkibe 
volt egy megállapodás! Ki kell számolni, hogy mennyibe kerül, ez, 
mennyi a térítési díj máshol. Tud arról, hogy a két falugondnoki busz 
már nem felváltva, hanem mindegyik megy az ebédért, amely 
várhatóan többe kerül.  

 
- Javaslatot tesz arra, hogy az állami támogatással biztosított tűzifát az 

önkormányzat a Sefag Zrt. –től rendelje meg a szállítási költséggel 
együtt.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  
 
3/2012. (I.19.) sz. Fonó önkormányzat Kt. határozat:  
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Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Sefag Zrt.-től megrendel 40 cm3 
tűzifát, amelyet az állami támogatással együtt a 2000,-Ft + áfa saját erővel 
vásárol meg, az 1500 Ft + áfa /m3 szállítási költséggel együtt.  
 
Határidő. azonnal 
Felelős: polgármester 
 

Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi rendeletet alkotja:  

 
Fonó Község Önkormányzat Képviselő-testületének 1/2012. (I.20.) 
önkormányzati rendelete A szociális ellátások helyi szabályairól szóló 
10/2003. (IX.8.) önkormányzati rendelet módosításáról 
/a rendelet a jk.melléklete/  
 

 
 

3. Egyéb tájékoztatások az elmúlt ülés óta történtekről 
Előadó: Nyerges Péter-polgármester  
 

a) Szennyvíztartozásról és szennyvízszállításról:  
 

- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy a Dombóvár és környéke 
vízmű-társulás közjegyzőnek adta a tartozást behajtásra és 
megküldték a fizetési meghagyást, ezzel kapcsolatban fel kellett 
fogadni egy ügyvédet, aki ez ügyben az ellentmondást megfogalmazta 
január 6-ig, az ügyvéd Dr. Dobos Pál és 50 e Ft-os munkadíjat kér. 
Kéri ezt elfogadni.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  
 
4/2012.(I.19.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Dombóvár és Környéke Víz és 
Csatornamű Kft. által  benyújtott fizetési meghagyásra ellentmondást nyújtott 
be, ezzel kapcsolatban megbízta Dr. Dobos Pál kaposvári ügyvédet, aki 
részére 50.000,-Ft+ áfa ügyvédi költséget kifizet.   
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy a HBP-SPEED Sántosi 
szennyvíz szippantós felmondta a szerződést, mivel nem fogadta el az 
önkormányzat azt az árat, amit kért decemberben, ezért  6 hónapos 
felmondással kérte a szerződés felbontását, amely június 30-a.  

- A december 30-án módosult hulladékgazdálkodási törvény alapján 
viszont, az önkormányzat a 2011. évi díjnál magasabb díjat nem 
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állapíthat meg, erről kellene a szolgáltatót tájékoztatni, szükség esetén 
módosítani a rendeletet és a felmondást visszavonatni, mivel nem 
lenne jó még egyszer közbeszerzést kiírni.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  

 
5/2012. (I.19.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a HBP. SPEED Kft. felmondását nem 
fogadja el, mivel a 2011. december 30-án módosult hulladékgazdálkodási 
törvény alapján a 2011. évben megállapított díjat nem emelheti az 
önkormányzat.  
Kéri a vállalkozót, hogy vonja vissza a felmondását.  
 
Határidő: 2012.03.31. 
Felelős: polgármester  
 
b) Egyéb tájékoztatások:  
 

- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy lehetőség lenne 
mezőgazdasági földútra felújítására  pályázni. A vízműnél a gázló felé 
vezető hidat, a 023-as felé vezető földutat, batéi kiserdőt, ahol az út 
állaga rossz.  75%-os támogatást adna az állam,  25%-os  lenne az 
önrész. Aki megtervezte 042-es földutat, oda kellene egy sárrázó, így a  
tervrajz és díj plussz 200-300 e Ft lenne,  az kivitelezés költsége  kb. 
2200 e Ft lenne , ez kb. 1200 e Ft lenne az önkormányzatnak, amibe 
az  50 méteres sárrázó út megépítése és a tervrajzok férnének benne. 
Jelenleg csak ez az út jöhet szóba és január 31-ig kell beadni postán a 
pályázatot. Az ott lakók és az út állaga miatt is jó lenne ezt megoldani. 
Az ott lakók  már panaszkodtak neki, hogy  nagy a por és a kosz. 
Nyáron lehetne elkezdeni a munkálatokat. Felvetődött úthasználati díj 
kérése az úthasználóktól is.  

 
- Szabóné Nagy Veronika:  úgy gondolja, hogy ez a vállalás, a másik két 

beadott pályázattal együtt sok lenne, ezt most nem javasolja. Ők is 
fizetnek máshol úthasználati díjat, a vállalkozókat ez ügyben már 
korábban össze kellett volna hívni, hogy támogatják-e ezt.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző az úthasználati hozzájárulást 

rendeletben kell szabályozni és legalább 30 nappal előtte ki kell 
hirdetni.  

 
- Huber Zoltán: nem támogatja ezt, sok a költség, még önerőben is. Akár 

lehetne oda  egy fekvőrendőrt  is tenni lassítónak.  
 

-  Szabóné Nagy Veronika: a fekvőrendőr 1 év alatt tönkre megy ennyi 
gép súlya alatt, nem érdemes oda tenni ilyet.  
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- Nyerges Péter-polgármester kéri, hogy szavazzanak a beadásáról.  
 
Fonó önkormányzat képviselő-testülete 1 igen 3 nem szavazattal az alábbi 
döntést hozza:  
 
6/2012.(I.19.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a mezőgazdasági földutakra kiírt 
pályázaton nem indul.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester   
 
 

- Nyerges Péter-polgármester elmondja, hogy lehet, hogy kiírják 
februárban a falumegújítás pályázatot is.  

  
- A beadott pályázatra hiánypótlás jött,  főleg a riasztó árajánlatát kell 

pótolni az iskolai épületes pályázatnál.  
 

- Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Taszári polgármestertől jött egy 
levél, megkeresés az  iskolára, hogy a jövőben is társuljon az 
önkormányzat. Jövő héten beszélnek erről a többi önkormányzattal 
közösen, utána tájékoztatja a képviselőket erről.  

 
- A 2012. évi Start közmunka még nem indult be.  

 
- Tavaly évvégén a  közmunka dologira adtak 765 e Ft-ot, amit idén fel 

kell használni.  
 

- Szabóné Nagy Veronika: elmondja, hogy ő képviselte az 
önkormányzatot a Megyei önkormányzat által szervezett ünnepségen, a 
Megye nap keretében, ahol minden településről egy áldozati üstbe 
beleszórták a falvakból hozott kis földeket.  

 
 

- Nyerges Péter-polgármester Elmondja, hogy megkeresték a fiatalok, 
hogy havi egyszer kérnék az egyik kis helyiséget használatra, a 
nyugdíjas termet akár oda lehetne nekik adni.   

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: készüljön erről egy használatba 

adási megállapodással, a felelősök megnevezésével. 
 

- Nyerges Péter-polgármester javaslatot tesz arra, hogy a Művelődési 
Házban lévő kistermet heti 1 alkalommal a fiatalok megkapják 
ingyenesen használatba adási megállapodással.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  



 8 

 
7/2012.(I.19.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat: 

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete a Művelődési Házban lévő kis 
nyugdíjas termet a fonói fiatalok részére térítésmentesen heti 1 alkalommal 
ingyenes használatba adja.  
Kéri a polgármester a megállapodás aláírására.  

 
Határidő. 2012.02.15.  
Felelős: polgármester   
 

- Nyerges Péter- elmondja, hogy úgy vette észre, hogy a rendőrök többet 
járőrőznek a faluban a kérésüknek megfelelően.  

 
- Felveti, hogy a fonói gyerekek magyar kultúra napjára rajzolhatnának, 

óvodás és iskolások részére adhatnának be pályázatot február 3-ig. Aki 
rajzol kaphatna kisebb díjat, akik nyernek színház jegyet, ezt 
támogatná az önkormányzat és a beutazást.  

 
-  Farsangi bált javasolja február 18-ára szervezni.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző felveti, hogy az NAV-nak át lettek 

adva az adótartozások behajtásra. Akinek nincs letiltható jövedelme, 
lefoglalható ingósága ott ingatlan véghajtás jöhet szóba, de 100 e Ft 
alatt nem sok értelme van annak, jelenleg 3 fő esetében lenne ez, de ez 
költséggel jár, ha az önkormányzat ezt átvállalja, akkor indítja el az 
NAV a földhivatalnál ezt a jelzálogjog bejegyzést, ez minimum 6000,Ft.  

 
- Huber Zoltán- vállalja az önkormányzat ezt a költséget mindenképpen, 

mindegy mekkora az összeg.  
 

- Nyerges Péter-polgármester vállalni kell ezt. És még vannak más 
jellegű tartozások is, azokat is fel kell szólítani, ha kell ügyvéd útján 
behajtani. Javasolja, hogy fogadja el ezt az önkormányzat és vállalja 
fel.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az 
alábbi határozatot hozza:  
 
8/2012. (I.19.) sz. Fonó Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselő-testülete vállalja, hogy a Nemzeti Adóhivatal 
felé a Körjegyzőség által átadott gépjárműadó és iparűzési adó tartozások 
behajtása esetén,  - amennyiben azok sem letiltással, sem más ingó 
végrehajtással nem hajthatóak be, - az ingatlan-nyilvántartási bejegyzés 
költségeit. (6000 Ft/fő)  
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Az ingatlan-nyilvántartásban -  amennyiben az adós ingatlannal rendelkezik -  
a tartozás összege az ingatlanon jelzálogjogként Fonó Községi Önkormányzat 
részére bejegyzésre kerül.  
 
Kéri a polgármestert, hogy a NAV-t tájékoztassa a döntésről.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester   
  
A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkát.  
 

K.m.f. 
 
 
Nyerges Péter                                                           Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester                                                            körjegyző 
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